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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormány leszavazta a javaslatainkat: honnan lesz 
forrás az óbudai gázgyár talajszennyezésének megszüntetésére?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Országgyűlés Fenntartható Fejlődés Bizottsága június 29-én számos, az LMP által benyújtott,
konkrét problémákra és feladatokra reflektáló zöld költségvetési  módosító javaslat  elfogadásáról
szavazott. A módosító indítványokat a bizottság kormánypárti többsége érdemi vita és indokolás
nélkül  utasította  el,  annak ellenére,  hogy Turi-Kovács Béla bizottsági  alelnök úr  az ülés  elején
felszólalásában jelezte, hogy vannak a módosító indítványok között olyanok, amelyeket szívesen
támogatna.  Példaként  a  víziközművekkel  összefüggő  módosítókra  hivatkozott,  azonban  a
költségvetés stabilitására hivatkozva végül az általa is fontosnak tartott javaslatokat végül ő sem
támogatta.

Az egyik ilyen fontos módosító indítványunk a T/152/300. számon elérhető javaslat volt, amely
célja, hogy a központi költségvetésből biztosítsa az óbudai gázgyár talajszennyezésével kapcsolatos
rekultivációs munkálataihoz szükséges forrásokat.

Az óbudai gázgyár talajszennyezése legalább 30 éve vár rekultiválásra. Súlyos mérgező vegyületek,
mint cián, ólom, higany vannak a földben, amik alacsony vízállás esetén folyamatosan szivárognak
a talajból a Dunába, ezzel mérgezve és szennyezve ivóvíz bázisunkat, illetve környezetünket. A volt
gázgyár talaját ki kell cserélni, mert rengeteg méreganyag halmozódott fel benne és addig a területet
semmire sem lehet használni.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Miért gondolja úgy a kormány, hogy a fent említett, konkrét problémára megoldást jelentő 
költségvetési módosító javaslat nem elfogadható? Nem tartják elég fontosnak a probléma 



 
megoldását?

• Az, hogy a Bizottság leszavazta a módosító indítványt, azt jelenti, hogy ennek a 
problémának a megoldására nem lesz elkülönített költségvetési forrás. Kérem, hogy 
válaszában tájékoztasson arról, hogy a betervezett költségvetési forrás hiányában milyen 
módon kívánják orvosolni ezt a problémát!

 

Előre is köszönöm a válaszát!

Tisztelettel,
 Dr. Keresztes László Lóránt
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